
 
 

Liberecký kraj 

U Jezu 642/2a, 461 80 Liberec 2 

 

1 

Zápis č. 2 ze zasedání Výboru dopravy 

 Zastupitelstva Libereckého kraje  

konaného dne 15. 02. 2022 

Přítomni: 13 členů výboru zastupitelstva kraje dle přiložené prezenční listiny 

Omluveni: - 

Hosté: dle přiložené prezenční listiny 

Omluveni: 
Ing. Jan Sviták, Ing, Monika Šulcová, Ing. Jiří Zdražil, Ing. Jan Polák, Ing. Jan Růžička,  

Ing. Jan Wohlmuth 

Ověřovatelé: Eva Zbrojová 

 

 

1. Zahájení 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík přivítal přítomné. 

Následně zahájil 2. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 2022. 

Konstatoval, že je Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje usnášeníschopný.  

 

 

2. Schválení programu jednání 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík předložil 

k projednání návrh programu 2. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje 

v roce 2022. 

 

Navrhovaný program: 
 

1. Zahájení         Josef Chuchlík 

2. Schválení programu jednání     Josef Chuchlík 

3. Volba ověřovatele zápisu     Josef Chuchlík  

4. Kontrola usnesení      Josef Chuchlík 

5. Informace z resortu dopravy     Ing. Jan Sviták 

▪ Informace z aktuální činnosti 

▪ Informace o projednaných materiálech na Radě Libereckého kraje 

▪ Projednání materiálů předkládaných do Zastupitelstva Libereckého kraje  
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6. Informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o.   Ing. Otto Pospíšil, Ph.D. 

▪ Informace z aktuální činnosti 

7. Informace o činnosti Autobusy LK, s.r.o.   Ing. Jiří Zdražil 

▪ Informace z aktuální činnosti 

8. Informace koordinátora BESIP LK    Ing. Jan Polák 

▪ Informace z aktuální činnosti 

9. Informace o činnosti KSS LK, p. o.    Ing. Jan Růžička 

▪ Informace z aktuální činnosti  

10. Informace o činnosti Silnice LK a.s.    Ing. Petr Správka 

▪ Informace z aktuální činnosti 

11. Informace o činnosti ŘSD ČR s. p. o.    Ing. Jan Wohlmuth 

▪ Informace z aktuální činnosti 

12. Různé        Josef Chuchlík 

   

Členové výboru dopravy obdrželi podklady:   

▪ Tarif integrovaného dopravního systému Libereckého kraje (Tarif IDOL) – platnost 

od 1. 4. 2022 

▪ Roční plán činností BESIP Libereckého kraje 2022 

▪ ČSAD Liberec, a.s. – Zpráva o vyhodnocení projektu převzetí dopravy v oblasti 

Českolipsko (Západ) vnitřním dopravcem 

 

Návrh usnesení:  

Číslo usnesení: 2/22/VD/05 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání schvaluje předložený program  

2. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 2022. 

 

Hlasování: 

Celkem: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

3. Volba ověřovatele zápisu  

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík navrhl ověřovatele 

zápisu Evu Zbrojovou. 

 

Návrh usnesení:  

Číslo usnesení: 2/22/VD/06 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání volí ověřovatele zápisu Evu 

Zbrojovou. 
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Hlasování: 

Celkem: 13 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 1 Výsledek: přijato 

 

 

4. Kontrola usnesení      

 

Ke kontrole usnesení bylo konstatováno, že usnesení, přijatá na minulém zasedání výboru 

dopravy, byla přednesena na jednání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 25. ledna 2022  

a všechna výborem dopravy doporučená usnesení byla Zastupitelstvem Libereckého kraje 

přijata. 

 

 

5. Informace z resortu dopravy 

 

Ing. Jan Sviták i Ing. Monika Šulcová se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva 

Libereckého kraje omluvili.  

 

Odbor silničního hospodářství: 

Za odbor silničního hospodářství podal informace Ing. Zdeněk Borovička, MBA, vedoucí 

odboru silničního hospodářství. Uvedl, že Rada Libereckého kraje projednávala na svém  

4. zasedání 17 bodů, převážně se jednalo o Rozhodnutí o výběru dodavatele veřejných zakázek 

BOZP a TDS např. „Silnice III/28716 Kokonín – Pulečný“; „Podještědí 2022“; „Silnice 

III/28310 Stružinec, rekonstrukce propustku“; „Silnice (bývalá III/2601) Heřmánky“. Dále rada 

kraje schválila Rozpočtové opatření č. 48/22 – alokace zdrojů do rozpočtu 2022 do kapitoly 

920 06 – Kapitálové výdaje, odbor silničního hospodářství.  Dále bylo schváleno Zahájení 

veřejné zakázky „Silnice III/26834 Brniště – Jablonné v Podještědí, I. Etapa; Zahájení 

zadávacího řízení veřejné zakázky Most ev. č. 2703-2 přes Dolský potok, Pavlovice; Zahájení 

zadávacího řízení veřejné zakázky Silnice III/27251 Chrastava, ul. Vítkovská (Komunikace  

a chodník Chrastava, Vítkovská ulice). Dalším projednávaným bodem bylo Poskytnutí 

neinvestičního příspěvku KSS LK na akci „Projektové dokumentace na silnice LK II. a III. 

třídy“, včetně podmínek stanovených zřizovatelem. Projednávaná byla také Petice o úpravu 

dopravního značení a dopravní situace na III/28724 v obci Bezděčín, kde petent navrhoval 

snížení rychlosti, instalování radaru a měření rychlosti. Odbor silničního hospodářství požádal 

o vyjádření policie a správce komunikace. Oba subjekty daly nedoporučující stanovisko. 

Petentovi byla zaslána odpověď. 

 

Proběhla diskuze ohledně umístění/ instalace a využití radarů v Libereckém kraji (a vydávaní 

nedoporučujících stanovisek policie) – P. Král, V. Vyhnálek, Z. Borovička, J. Demčák,  

D. Schindler. 

 

Dále Ing. Zdeněk Borovička, MBA, podal informace ohledně napojení průmyslové zóny Jih  

v Liberci na silnici I/35, kde bylo vydáno územní rozhodnutí v současné době běží lhůta  

pro podání odvolání. Dále podrobněji informoval o konceptu napojení průmyslové zóny Sever, 

kde je zadavatelem ŘSD ČR s. p. o. a zpracovatelem společnost Valbek, spol. s r.o. 
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Vypracovány byly tři varianty, pouze jedna z variant má výrazný přínos pro ulehčení dopravy 

v ulici Sousedská a Londýnská v Liberci. 

 

Na závěr Ing. Zdeněk Borovička, MBA, navázal na diskuzi z minulého zasedání výboru 

dopravy ohledně pronájmu letiště v Hradčanech Lesům České republiky, s. p. Uvedl,  

že na letišti v Hradčanech je v současně uzavřeno 12 dlouhodobých smluv. Podle informací 

KSS LK, p. o. přibyly Lesy České republiky, s. p., které tam mají výrazný zábor prostoru  

na skladování dřevěných hmot. 

P. Král požádal o informaci, za kolik je zábor prostoru Lesů České republiky, s. p., pronajímán. 

Dále informoval, že všechna nákladní vozidla jsou přetížena, jelikož Ministerstvo dopravy ČR, 

odbor pozemních komunikací vydalo výjimku na 52 tun pro Vojenské lesy a statky ČR, s.p. 

Domnívá se, že obdobně bude udělena i výjimka i Lesům České republiky, s. p.  

P. Král doporučuje, aby Liberecký kraj situaci prověřil včetně vydaných výjimek, situaci 

vyhodnotil, smlouvu s Lesy České republiky, s. p. zrušil, tak aby nedocházelo k dalšímu ničení 

krajských i místních komunikací. 

 

Odbor dopravní obslužnosti: 

Za odbor dopravní obslužnosti podala informace Ing. Soňa Kohoutová. Uvedla, že Rada 

Libereckého kraje schválila rozpočtové opatření č. 31/22, kterým se navyšují finanční zdroje 

kraje 2022 prostřednictvím financování - změnou stavu krátkodobých prostředků  

na bankovních účtech kraje o celkovou částku 4.259.623 Kč, navyšují výdaje kraje v kapitole 

914 21 – Působnosti, odbor dopravní obslužnosti o celkovou částku 4.259.623 Kč na úhradu 

smluvních závazků přecházejících z roku 2021 do roku 2022.  

Dále rada kraje schválila rozpočtové opatření č. 32/22, kterým se navyšují finanční zdroje kraje 

2022 prostřednictvím financování - změnou stavu krátkodobých prostředků na bankovních 

účtech kraje o celkovou částku 20.050.000 Kč, navyšují výdaje kraje v kapitole 917 21 – 

Transfery, odbor dopravní obslužnosti o celkovou částku 20.050.000 Kč na úhradu smluvních 

závazků přecházejících z roku 2021 do roku 2022. Ing. Kohoutová Uvedla, že na provoz  

a nákup odbavovacích zařízení IDOL je vyčleněno 19 mil. Kč. Finanční prostředky budou 

využity na financování nákladů na zajištění odbavovacích zařízení pro dopravce v oblasti 

Východ, na financování implementačních a provozních nákladů projektu Modernizace 

odbavovacích systémů v Libereckém kraji a na financování dalších nezbytných funkcionalit  

na straně SW i HW v linkové a železniční dopravě v rámci tohoto projektu.   

Dále rada kraje projednávala a schválila 7 smluv o spolupráci při zajištění dopravní obslužnosti 

Libereckého kraje na období let 2022 a 2023 s obcemi, na základě kterých obce přispějí  

na nadstandardní rozsah spojení částkou ve výši 675 tis. Kč za kalendářní rok.  

Dále rada kraje projednávala schválila 5 smluv o spolupráci při zajištění dopravní obslužnosti 

Libereckého kraje na období roku 2022 s firmami, na základě kterých přispějí společnosti 

částkou ve výši 817 tis. Kč za kalendářní rok. Celková výše příspěvků všech společností  

na zajištění dopravní obslužnosti v roce 2022 činí 3.237.000 Kč.  

Rada kraje schválila Dodatek č. 1 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové dopravě  

pro období od roku 2021 do roku 2029 č. OLP/571/2020, uzavíraný mezi Libereckým krajem 

a městem Turnov, kterým dochází ke stanovení rozsahu výkonů a celkové výše částky  

v kalendářním roce 2022. 
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Rada kraje schválila Dodatek č. 3 ke smlouvě o veřejných službách v přepravě cestujících  

ve veřejné linkové dopravě na zabezpečení stanoveného rozsahu dopravní obslužnosti 

Libereckého kraje pro oblast ČESKOLIPSKO - MIMOŇSKO, uzavíraný mezi Libereckým 

krajem a společností COMPAG CZ s. r. o., z důvodu změny stanoveného rozsahu veřejné 

služby pro období platnosti jízdního řádu 2021/2022.  

 

 

Projednání materiálů do 2. zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 22. 02. 2022 

 

Ing. Soňa Kohoutová představila a podrobněji okomentovala členům výboru materiály, které 

obdrželi a budou předloženy k projednání na 2. zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje, které 

se koná dne 22. 02. 2022. 

 

Tarif integrovaného dopravního systému Libereckého kraje (Tarif IDOL) – platnost  

od 1. 4. 2022 - k bodu jednání ZLK 2/22/41 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 2/22/VD/07 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje schválit návrh Tarifu integrovaného dopravního systému IDOL pro období 

platnosti od 1. 4. 2022  

a uložit Ing. Janu Svitákovi, statutárnímu náměstkovi hejtmana, řízení resortu dopravy, 

informovat společnost KORID LK, spol. s r.o., o přijatém usnesení.  

 

Hlasování: 

Celkem: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

Roční plán činností BESIP Libereckého kraje 2022 - k bodu jednání ZLK 2/22/42h) 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 2/22/VD/08 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí písemnou informaci Roční plán činností BESIP Libereckého 

kraje 2022. 

Hlasování: 

Celkem: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

ČSAD Liberec, a.s. – Zpráva o vyhodnocení projektu převzetí dopravy v oblasti 

Českolipsko (Západ) vnitřním dopravcem - k bodu jednání ZLK 2/22/42l) 
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Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 2/22/VD/09 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí písemnou informaci ČSAD Liberec, a.s. – Zpráva  

o vyhodnocení projektu převzetí dopravy v oblasti Českolipsko (Západ) vnitřním dopravcem. 

 

Hlasování: 

Celkem: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

6. Informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o. 

 

Ing. Otto Pospíšil, Ph.D., doplnil informace k Tarifu integrovaného dopravního systému 

Libereckého kraje (Tarif IDOL) – platnost od 1. 4. 2022, kde dochází pouze k implementaci 

změny výše státem nařízených slev pro vybrané kategorie cestujících (žáci 6 – 18 let, studenti 

do 26 let senioři nad 65 let věku). Informoval, že v mediích proběhla informace o rozšíření 

státem nařízených slev o invaliditu 3. stupně. Tato sleva však zatím není součástí státem 

nařízených slev s účinností od 1. 4. 2022. K této problematice podal podrobnější informace. 

Uvedl, že v tuto chvíli není zřejmé, zda dojde ke zdražení Tarifu IDOL v důsledku inflace, zde 

bude nejprve provedeno vyhodnocení a předloženo orgánům kraje pravděpodobně v březnu 

2022. 

Dále podal informace ohledně operativního řízení v autobusové i drážní dopravě z důvodu 

covidové situace v posledních týdnech. 

 

 

7. Informace o činnosti Autobusy LK, s.r.o. 

 

Ing. Jiří Zdražil se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 

 

Martin Bobek informoval o covidové situaci ve společnosti ČSAD Liberec, a.s. Poté podal 

podrobnější informace ke Zprávě o vyhodnocení projektu převzetí dopravy v oblasti 

Českolipsko (Západ) vnitřním dopravcem. 

 

 

8. Informace koordinátora BESIP LK 

 

Ing. Jan Polák se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 

 

 

9. Informace o činnosti KSS LK, p. o.  

 

Ing. Jan Růžička se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 
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10. Informace o činnosti Silnice LK a.s. 

 

Ing. Petr Správka podal aktuální informace ohledně zimní údržby. Uvedl, že od zahájení zimní 

údržby bylo najeto cca 350 tis. km na silnicích II. a III. tříd. Bylo spotřebováváno např. přes  

8 tis. tun soli, přes 3 tis. litrů solanky.  

Dále podal informace o covidové situaci ve společnosti. 

Na závěr informoval o spuštění on-line monitoringu průběhu zimní údržby pro veřejnost  

na webových stránkách společnosti, který je v provozu již dva měsíce. 

 

Proběhla diskuze ohledně stavu a oprav silnic II. a III. tříd na území Libereckého kraje 

v letošním roce - J. Chuchlík, Z. Borovička, P. Správka 

 

 

11. Informace o činnosti ŘSD ČR s. p. o. 

 

Ing. Jan Wohlmuth se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 

 

 

12. Různé 

 

Petr Král informoval, že město Mimoň obdrželo oznámení o záměru vyřazení silnice ev. č. 

III/26830 (ul. Hvězdovská) ze silniční sítě Libereckého kraje.  

Proběhla diskuze ohledně dalšího postupu – Z. Borovička, P. Král, F. Kaiser. 

 

Bc. Tomáš Levinský informoval o problematice křižovatky silnic I/65 a III/2879 Dobrá Voda, 

kde během čtyř dní bylo zaznamenáno k 250 přestupkům zákazu odbočení vlevo přes dva pruhy 

apod. Uvedl, že proběhlo místní šetření za přítomnosti krajských úředníků a policie. Požádal  

o případné nové informace.  

Diskuze: Z. Borovička 

 

Bc. Tomáš Levinský vznesl dotaz, v souvislosti s otevřením mimoúrovňové křižovatky 

Rádelský mlýn, ohledně příslibu okolním obcím, že dojde k opravě přilehlých silnic (byť 

nebyly označeny jako objízdná trasa). U města Rychnov u Jablonce nad Nisou by se jednalo  

o dvě významné silnice III. třídy, č. 28715 a 28713, které jsou v nesjízdném stavu. 

Diskuze: Z. Borovička 

 

Ing. Zdeněk Borovička, MBA, informoval, že společnost Alstom na Asociaci krajů ČR nabídla 

krajům road show a prezentaci vlaků s vodíkovým pohonem. V Libereckém kraji by se 

uskutečnila v květnu tohoto roku. Vytipovanou tratí je trať Liberec – Ústí nad Labem. 

O. Pospíšil doplnil, že prezentace se v současné době připravuje a zároveň byla vznesena 

otázka, za jakých podmínek by tato road show v Libereckém kraji uskutečnila. 

Diskuze: Z. Borovička, J. Demčák, D. Schindler, J. Chuchlík 
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Na závěr předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík poděkoval 

všem za účast na dnešním zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje. 

 

 

 

Ověřovatel zápisu: 

 

 

 

 

………………………………. 

Eva Zbrojová 

člen Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje  

 

 

 

 

………………………………. 

Josef Chuchlík 

předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje 

 

 

 

 

Liberec 15. února 2022  

Zapsal: Ing. Soňa Kohoutová 

tajemník  


